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Agenda 
Waar is de fractie van D66 Renkum? 
 

Dinsdag 20 februari 
Raadsontmoeting 

Donderdag 22 februari 
Fractievergadering 

Maandag 26 februari 
Algemene Ledenvergadering 

Woensdag 28 februari 
Raadsvergadering 

Dinsdag 5 maart & woensdag 6 maart  
Raadsontmoeting 

Donderdag 7 maart 
Fractievergadering 

Dinsdag 12 maart & woensdag 13 maart 
Raadscommissie 

Maandag 18 maart 
Fractievergadering 

 

De fractie vergadert altijd om 20.00 uur op het 
gemeentehuis tenzij anders vermeld. 
Informatie over de raadsvergaderingen, commissie-
vergaderingen en raadsontmoetingen vindt u via 
raad.renkum.nl.  

Overige informatie vindt u op onze website.  

Van de fractie … 
 

We zijn alweer heel wat weken bezig in het nieuwe jaar en 
de gemeenteraad van de gemeente Renkum ook. Als fractie 
blijven we vastbesloten om ons ook in 2024 in te zetten voor 
een bloeiende en inclusieve Renkumse gemeenschap waarin 
iedereen de kans krijgt zich te laten zien en horen. In de raad 
van januari stond precies dat (inwonerparticipatie) op de 
agenda. Er blijken nog veel uitdagingen te zijn, maar we zien 
ook nieuwe kansen die er liggen. In elk geval vinden we dat 
we niet meer zoveel met elkaar moeten blijven praten over 
processen, maar vooral moeten spreken over inhoud. Niet 
het ‘Hoe?’ maar het ‘Wat?’ moet vaker besproken worden. 
WAT gaan we nou écht doen op het gebied van 
duurzaamheid, versterking van de lokale economie en het 
bevorderen van sociale cohesie. WAT zijn de behoeften en 
zorgen van onze inwoners en WAT gaan we voor hen doen? 
Daar blinken de huidige gemeenteraad en het college nog 
niet altijd in uit. Wij nemen ons voor dat ‘Wat?’ in elk geval 
zelf beter te gaan doen om samen met anderen concreet te 
bouwen aan een toekomst waarin iedereen kan floreren. We 
horen graag of u vindt of ons dat wel of niet lukt. 

De fractie van D66 Renkum 

https://raad.renkum.nl/
https://d66.nl/renkum/
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Democratie en samenleving 
Startnotitie ‘Visie inwonersparticipatie en  
inwonerinitiatieven’ 
 
De raad heeft bij de start van de huidige raadsperiode enkele onderwerpen benoemd die zij zelf, los van het 
collegeakkoord, wil voorbereiden. Één van die onderwerpen is ‘Inwonerparticipatie’. Tijdens de raad van 31 
januari stond in dat kader de startnotitie ‘Visie inwonersparticipatie en inwonerinitiatieven’ op de agenda.  
In de startnotitie, opgesteld door een werkgroep van enkele raads- en commissieleden (waaronder vanuit 
D66 Peter Kraak), staat de opdracht van de raad aan het college om een visie op te stellen waarin duidelijk 
wordt aangegeven hoe de gemeente Renkum inwonersparticipatie en -initiatieven concreet wil gaan 
uitvoeren. Het duurde lang voordat de werkgroep de startnotitie afleverde. Daar waren diverse redenen 
voor, waarvan een belangrijke was dat inwonersparticipatie en -initiatieven politiek een lastig onderwerp 
vormen. Vanuit iedere politieke invalshoek wordt het belang ervan genoemd, maar men claimt tegelijkertijd 
op allerlei manieren het eigen gelijk over wat het dan precies inhoudt en hoe het uitgevoerd zou moeten 
gaan worden.  
 
Tijdens de commissie van 16 januari werd de startnotitie inhoudelijk behandeld, waarbij Fedor Cuppen 
namens D66 Renkum aangaf te hopen dat het college snel met een goed onderbouwde visie op 
inwonerparticipatie voor de gemeente Renkum gaat komen. Daarbij moeten wat D66 betreft alle Renkumse 
colleges vanaf nu van alle gemeenteraden ook de kans gaan krijgen om die visie consequent en slagvaardig 
uit te dragen en uit te voeren. Als participatie steeds alleen maar met een politieke bril op wordt besproken 
binnen de bestuurlijke bubbel van het gemeentehuis, dan hebben de inwoners van onze gemeente er 
uiteindelijk helemaal niets aan. D66 Renkum kan het daarom waarderen dat in de startnotitie aandacht 
wordt besteed aan het burgerberaad. Wij zeggen al jaren dat dit een aantoonbaar effectieve manier is om 
inwoners te betrekken bij het nemen van belangrijke beslissingen die hen direct aangaan. D66 zal er dan ook 
op toezien dat het college ervoor kiest het instrument veel te gaan gebruiken en dat het niet zal laten 
sneuvelen in de politieke afwegingen die gemaakt gaan worden. Laat het burgerberaad een belangrijk 
werktuig worden in de Renkumse participatiegereedschapskist! De startnotitie biedt wat D66 Renkum 
betreft in dat geval een helder kader om een visie te kunnen gaan opstellen waarmee we die inwoners wél 
echt kunnen gaan betrekken bij besluitvormingsprocessen en zo hun zeggenschap gaan vergroten. Alleen 
dan behouden en creëren we een gezonde lokale democratie en een sterke en betrokken Renkumse 
gemeenschap. D66 Renkum stemde dan ook in met de inhoud van de startnotitie zodat de raad nu kan laten 
zien echt waarde te hechten aan de mening en inbreng van inwoners. 
 
In de startnotitie is beperkt aandacht besteed aan het onderdeel inwonerinitiatieven. Door enkele fracties, 
waaronder D66 Renkum, werd tijdens de raadsvergadering op 31 januari hiervoor extra aandacht gevraagd 
via de motie ‘Inwonersinitiatieven 2024: boter bij de vis’. Het college wilde na het voorbeeld van 
bijvoorbeeld Ede Doet inwonerinitiatieven gaan regelen via ‘Renkum Doet’. Daar is echter anderhalf jaar 
lang niets aan gedaan omdat er “gewacht is op de startnotitie”… D66 Renkum was hier op z’n zachtst gezegd 
niet blij mee: een beschikbaar bedrag van 100.000 euro voor inwonerinitiatieven is afgelopen jaren niet 
uitgegeven! De ingediende motie, die tijdens de vergadering nog werd aangepast om aan ieders wensen 
tegemoet te komen, werd uiteindelijk door de raad toch niet aangenomen. Een gemiste kans voor inwoners 
die wat willen ondernemen. Wethouder Maouche heeft toegezegd alsnog aan de slag te gaan en is door de 
motie en het gevoerde debat op scherp gezet om dat snel te gaan doen. We houden het in de gaten.  

 
 

Tijdens elke raadsvergadering doen we wat we beloven in ons verkiezingsprogramma:  
verbinding leggen, 
verduurzamen en 
alles eerlijk verdelen. 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Startnotitie-visie-inwonersparticipatie
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Startnotitie-visie-inwonersparticipatie
https://d66.nl/renkum/mensen/peter-kraak/
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Startnotitie-visie-inwonersparticipatie/Startnotitie-Participatie-Zeggenschap-en-Burgerberaad-1.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Raadscommissie/2024/16-januari/20:00/Startnotitie-visie-inwonersparticipatie
https://d66.nl/renkum/mensen/fedor-cuppen/
https://www.bureauburgerberaad.nl/
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Startnotitie-visie-inwonersparticipatie/Agendapunt-10-motie-Inwonersinitiatieven-2024-RRR-VVD-FJB-D66-aangepast-VERWORPEN.pdf
https://www.ededoet.nl/
https://d66.nl/renkum/verkiezingsprogramma/
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Milieu en leefomgeving 
Parenco heeft geen toekomst in Renkum 

 
De afgelopen tijd heeft D66 Renkum aan het gevoelige dossier Smurfit Kappa 
Parenco (hierna: Parenco) gewerkt. Onze fractie heeft geconstateerd dat de 
visie op de toekomstbestendigheid is veranderd en zelfs is gekanteld. Daarom 
durven wij te stellen: de toekomst van Parenco in Renkum is niet langer 
vanzelfsprekend. We weten niet precies hoeveel inwoners het daar mee eens 
zijn, maar juist daarom maken wij onze heldere visie kenbaar.  

De gevoeligheid zit in het volgende: de papierfabriek heeft een grote bijdrage 
geleverd aan de ontstaansgeschiedenis van het dorp Renkum. De fabriek biedt 
werkgelegenheid en Parenco maakt nuttige producten. Daarom durven veel 
politiek partijen zich niet uit te spreken over de nadelige kanten van de 
aanwezigheid van Parenco in onze gemeente, uit angst voor negatieve reacties. 

Maar wij zien veel overlast en we horen er dus ook veel over. Er wordt veel 
ongewenste geur ervaren (zie GGD), er zijn veel trillingen, er is veel 
verkeersoverlast en er is sprake van andere negatieve gezondheidsoverlast 
zoals fijnstof. Het beschermen van de inwoners is een taak van de overheid, 
dus ook van onze gemeente en de provincie Gelderland. 

Ook aan de milieukant zijn de negatieve effecten van Parenco beter bekend 
geworden. Sinds de droge zomers van afgelopen jaren weten we wat 
overmatige grondwateronttrekking veroorzaakt, en sinds de bekendheid van 
de stikstofproblematiek is ook die milieuoverlast op onze naastgelegen natuur 
(Veluwe, rivieruiterwaarden) gestegen. De Smurfit Kappa Parenco, zo heet de 

fabriek volledig, is zelfs de #1 stikstofuitstoter van Gelderland! Wij vinden de toekomst van de Wodanseiken 
en de unieke Beekdalvegetatie te belangrijk om de fabriek op de huidige koers te laten doorgaan. 
 
Het stomme is dat de papierfabriek voldoet aan alle wettelijke normen. Wat ze doen mag. Toch ervaart men 
overlast en zijn er andere negatieve effecten. Wij als fractie van D66 Renkum kijken momenteel voor de 
tweede keer kritisch naar de milieu-effect-rapportage die voorligt ter commentaar. Als de provincie en de 
omgevingsdienst dat rapport en de bijbehorende vergunning goedkeuren kan Parenco gewoon doorgaan 
met overlast veroorzaken. Het lijkt er helaas op dat er wettelijk niks verkeerds gedaan wordt. Maar het is zo 
onlogisch: de normen worden strenger, het aantal mensen vanuit de gemeente Renkum dat er werkt daalt, 
de ervaren overlast wordt steeds sterker uitgesproken. Wat hebben wij als gemeente en als inwoners van de 
dorpen aan die fabriek? De aandeelhouders vinden  
de euro’s wel prettig, maar daar zien wij als  
gemeenschap weinig van terug (kleine donaties  
daargelaten). Daarom willen wij vooruitkijken  
naar de toekomst. Waarom accepteren we met  
z’n allen dat die fabriek zo vanzelfsprekend is?  
Spreek je uit! Bent u het met ons eens, wilt u  
uw mening geven of heeft u informatie die u  
van belang vindt in het dossier Parenco:  
laat het ons weten! 
 

 

https://www.smurfitkappa.com/nl/locations/netherlands/smurfit-kappa-parenco
https://www.smurfitkappa.com/nl/locations/netherlands/smurfit-kappa-parenco
https://www.papiergeschiedenis.nl/
https://ggdgm.nl/onderzoeken-geurhinder-papierfabriek-renkum-afgerond
https://www.atlasleefomgeving.nl/thema/schone-lucht/fijnstof
https://eenvandaag.avrotros.nl/embed/532332/
https://pointer.kro-ncrv.nl/deze-stinkfabriek-is-de-stikstofgigant-van-gelderland-waarom-gebeurt-er-niks
https://nl.wikipedia.org/wiki/Wodanseiken
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-2024-441.html
https://www.odregioarnhem.nl/dossiers/smurfit-kappa-parenco/
https://nl.wikipedia.org/wiki/Smurfit_Kappa
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Bestuur en organisatie 
Gedragscode en integriteitsregels voor raads-  
en commissieleden van de gemeente Renkum  
 
Tijdens de raadsvergadering van 31 januari stonden de gedragscode 
en de integriteitsregels voor raads- en commissieleden (hierna: 
gedragscode) op de agenda. Het leidde tot wat gedoe en debat in 
de raad, ondanks het feit dat de meerderheid van de raad zich kon 
vinden in de stukken. In het raadsvoorstel is verwoord dat goed 
bestuur ook een integer bestuur is. De fractie van D66 Renkum is  
het daarmee eens. De samenleving en de inwoners van de gemeente Renkum mogen rekenen op een integer 
openbaar bestuur (college van B&W, ambtenaren, raads- en commissieleden). In zoverre vindt D66 Renkum 
het dan ook te prijzen dat de oude gedragscode Integriteit van de gemeente Renkum uit 2018 wordt 
ingetrokken en wordt vervangen door een nieuwe, aangepaste versie. Bovendien heeft de gemeente vanuit 
de Gemeentewet de verplichting om zo’n gedragscode op te stellen. Ook op landelijk niveau bestaat namelijk 
de nodige aandacht voor het onderwerp. Zo had de wijziging van de Gemeentewet in 2023 onder meer als 
doel de integriteit van het decentraal bestuur te bevorderen.  
 
De fractie van D66 Renkum gaf tijdens de commissievergadering van 16 januari aan dat er hier en daar nog 
wel wat te verbeteren was in de nieuwe gedragscode. Zo vormde de modelgedragscode van BZK uit 2021 de 
basis voor de nieuwe gedragscode voor Renkum. Er was hier en daar “geknipt en geplakt” en dat was niet 
overal zorgvuldig gedaan. Ook werden er artikelen genoemd die er in een logisch verhaal niet in behoren te 
staan. D66 Renkum gaf aan te begrijpen dat het lastig is om een optimale code op te stellen. In de 
gemeenteraad en de commissies zitten echter voldoende mensen die vanuit hun huidige of vorige 
maatschappelijke functie relatief eenvoudig juridische stukken snel en goed kunnen lezen. Onze fractie stelde 
voor die mensen als een soort “deskundig leesgroepje” bijeen te laten komen om bij dit soort documenten 
samen met de opstellers ervan door de tekst te lopen voordat het document wordt geagendeerd in de raad. 
Dat alles vanuit hun professie, zonder enige politieke kleuring en natuurlijk op basis van vrijwilligheid. Hier 
werd positief op gereageerd door de andere fracties. In de commissievergadering had Peter Kraak namen D66 
Renkum ook nog wat inhoudelijke vragen. Het leidde tot enkele kleine aanpassingen en in de raad werd de 
nieuwe gedragscode uiteindelijk aangenomen door de meerderheid van de raad.  
 
Vanwaar dan het gedoe in de commissie en de raad? De fractie van Renkum Rechttoe Rechtaan (RRR) wilde, 
met als argument de vrijheid van meningsuiting, dat enkele artikelen uit de gedragscode waarin onder andere 
regels betreffende de onderlinge omgang, de gang van zaken tijdens vergaderingen en de naleving van de 
gedragscode waren vastgelegd, zouden worden geschrapt uit de nieuwe gedragscode. Dat alles onder het 
motto “we moeten alles kunnen zeggen”. Volgens RRR is het niet nodig met elkaar vast te leggen dat men 
elkaar op de sociale media niet persoonlijk moet aanvallen, dat feiten niet verdraaid mogen worden of dat er 
aannames worden gedaan op basis van roddel. Lang verhaal kort gemaakt: de RRR stemde tegen de nieuwe 
gedragscode en gaf aan zich er niet aan te zullen gaan houden. Wat de fractie van D66 Renkum betreft 
treurig, maar aangezien de rest van de fracties wel instemde met de nieuwe gedragscode wordt het voor de 
fractie van de RRR lastig mee te doen in de raad. Ze plaatsen zich zélf buiten de orde …    

Wist u dat de link naar de raadsvergadering die we in onze nieuwsbrief vermelden 
vaak videobeelden bevat van de vergadering over het betreffende onderwerp?  

Via raad.renkum.nl kunt u ook complete vergaderingen of fragmenten 
daaruit terugkijken. Klik dus op links en afbeeldingen en ontdek meer! 
 

https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Gedragscode-en-integriteitsregels-raads-en-commissieleden-gemeente-Renkum-2024
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Agendacommissie/2018/17-januari/08:45/Gedragscode-raads-en-commissieleden.pdf
https://vng.nl/artikelen/wet-bevorderen-integriteit-en-functioneren-decentraal-bestuur
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Raadscommissie/2024/16-januari/20:00/Gedragscode-2024-gemeenteraad-Renkum
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Gedragscode-en-integriteitsregels-raads-en-commissieleden-gemeente-Renkum-2024/Gedragscode-en-integriteitsregels-voor-raads-en-commissieleden-gemeente-Renkum-2024.pdf
https://d66.nl/renkum/mensen/peter-kraak/
https://raad.renkum.nl/
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Regio enzo 
Kijken over de gemeentegrenzen 
 

• Provincie Gelderland: “In 2026 minder rijksbijdrage gemeentefonds” 

Financiële situatie gemeenten gaat Gelderlanders raken 

• Gemeenten Arnhem en Rheden versterken campusgebied 

Samenwerken voor een sterke Kenniscampus Arnhem-Velp 

• Gemeente Ede geeft starters een steuntje in de rug 

Starterslening is weer beschikbaar in Ede 

• Ruim 4.400 nieuwe woningen in de Groene Metropoolregio 

In afgelopen 5 jaar hoogste aantal nieuwe woningen in 2023 

• Arnhem start met burgerberaad over afval 

Oplossingen vinden om de hoeveelheid afval te verminderen 

 

Wat verder 
nog ter tafel kwam 

Sterstukken en andere zaken die op de 
agenda stonden 

 
Op de raadsagenda van 31 januari stonden onder 
andere nog de volgende onderwerpen die we in deze 
nieuwsbrief verder niet uitgebreid behandelen: 
 

• Nota grondbeleid 2024; 

• Wijzigen Gemeenschappelijke Regeling Groene 

Metropoolregio Arnhem-Nijmegen; 

• Wijzigen Gemeenschappelijk Regeling ODRA; 

• Motie van afkeuring FJB en RRR als signaal van 

onvrede over het proces ruimtelijke ontwikkeling 

perceel voormalig klooster te Renkum. 

Het betrof sterstukken waarover debat en stemming 
in de raadsvergadering niet meer nodig was.  
 
Net als bij alle andere links in de teksten over de raad 
bevatten bovenstaande links vergaderdocumenten 
over het betreffende onderwerp. U kunt dus bekijken 
wat de standpunten van D66 Renkum waren, waar de 
raad mee instemde en/of u kunt via raad.renkum.nl 
complete vergaderingen of videofragmenten daaruit 
terugkijken. 
 
Hebt u vragen of opmerkingen over bepaalde 
onderwerpen, laat ons dat dan gerust even weten! 
 
  

1 

Samenwerken 
The Economic Board 
 
Enkele jaren geleden trok de gemeente 
Renkum zich terug uit The Economic Board 
Regio Arnhem Nijmegen. Dat was toen een 
beslissing waar D66 Renkum achter stond: de 
gemeente stond er financieel slecht voor dus er 
moesten keuzes worden gemaakt. The 
Economic Board toonde op dat moment 
gebrekkig haar meerwaarde voor de gemeente 
Renkum en gaf slecht aan wat alles kostte. In 
november 2020 was D66 Renkum dan ook één 
van de mede-indieners van een amendement 
waar het lidmaatschap van The Economic Board 
werd ingetrokken. Renkum praat daardoor nu 
als één van de weinige gemeenten in de regio 
niet meer mee in de The Economic Board. 
De situatie is echter veranderd: The Economic 
Board heeft haar financiën nu wel op orde, ze 
toont de meerwaarde voor Renkum aan, er is 
duidelijk inzicht in wat zij doet en hoe dat is 
ingebed in de regionale doelstellingen van de 
Groene Metropool Regio Arnhem-Nijmegen. 
D66 Renkum gelooft in samenwerking met 
andere gemeenten en ervaart dat de gemeente 
Renkum op veel terreinen afhankelijk is van 
regionale samenwerking. Vandaar dat D66 een 
motie heeft opgesteld om uit te zoeken of en 
hoe we terug kunnen keren in The Economic 
Board. Die motie werd in de raad van 31 januari 
aangenomen. Hopelijk doen we snel weer mee! 

 

https://www.gelderland.nl/nieuws/financiele-situatie-gemeenten-gaat-gelderlanders-raken
https://regioonline.nl/regio-arnhem-nijmegen/sterke-kenniscampus/
https://www.ede.nl/nieuws/ede-geeft-starters-een-steuntje-in-de-rug
https://www.groenemetropoolregio.nl/actueel/ruim-4-400-nieuwe-woningen-in-2023/
https://www.arnhem.nl/actueel/Persberichten/Arnhem_start_met_burgerberaad_over_afval
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Nota-grondbeleid-2024
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Wijzigen-Gemeenschappelijke-Regeling-Groene-Metropoolregio-Arnhem-Nijmegen
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Wijzigen-Gemeenschappelijke-Regeling-Groene-Metropoolregio-Arnhem-Nijmegen
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Wijzigen-Gemeenschappelijke-Regeling-ODRA
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Motie-van-afkeuring-FJB-en-RRR-als-signaal-van-onvrede-over-het-proces-ruimtelijke-ontwikkeling-perceel-voormalig-klooster-te-Renkum
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Motie-van-afkeuring-FJB-en-RRR-als-signaal-van-onvrede-over-het-proces-ruimtelijke-ontwikkeling-perceel-voormalig-klooster-te-Renkum
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Motie-van-afkeuring-FJB-en-RRR-als-signaal-van-onvrede-over-het-proces-ruimtelijke-ontwikkeling-perceel-voormalig-klooster-te-Renkum
https://theeconomicboard.com/
https://theeconomicboard.com/
https://raad.renkum.nl/documenten/moties-en-amendementen/Agendapunt-9-Amendement-GL-GB-D66-VVD-PvdA-Amendement-GR-Arnhem-Nijmegen-Economic-Board-AANGENOMEN-1.pdf
https://raad.renkum.nl/documenten/moties-en-amendementen/Agendapunt-9-Amendement-GL-GB-D66-VVD-PvdA-Amendement-GR-Arnhem-Nijmegen-Economic-Board-AANGENOMEN-1.pdf
https://raad.renkum.nl/documenten/moties-en-amendementen/Agendapunt-9-Amendement-GL-GB-D66-VVD-PvdA-Amendement-GR-Arnhem-Nijmegen-Economic-Board-AANGENOMEN-1.pdf
https://www.groenemetropoolregio.nl/opgaven/
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Motie-vreemd-aan-de-orde/Motie-vreemd-D66-GB-FJB-VVD-Renkum-terug-in-The-Economic-Board-AANGENOMEN.pdf
https://raad.renkum.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2024/31-januari/20:00/Motie-vreemd-aan-de-orde/Motie-vreemd-D66-GB-FJB-VVD-Renkum-terug-in-The-Economic-Board-AANGENOMEN.pdf
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En dan nog even dit … 
Column 
 
De kiezer heeft de sleutels van het land in handen gegeven aan partijen van extreem en onnozel rechts. 
Opgeblazen thema’s als migratie en het functioneren van de overheid speelden een te grote rol in de 
verkiezingscampagnes. Belangrijker was echter dat partijen als NSC en PVV zuurstof kregen van andere 
partijen om te groeien. De VVD sloot de PVV niet langer uit van regeringsdeelname en veel andere partijen 
hadden de detaillist en twijfelaar Omtzigt al langer op het schild gehesen. Alsof dat niet erg genoeg is maken 
NSC en VVD waarschijnlijk kabinet Bruin 1 mogelijk. Dit fenomeen van politiek groot en mogelijk maken is er 
ook in de Renkumse politiek. Jarenlang kreeg de platte, opportunistische, beschuldigende politiek van 
Gemeentebelangen alle steun van met name PvdA en VVD. Ze konden hun gang gaan zonder tegenspraak. 
Het resulteerde in een grote overwinning van de populistische lokale partij en ze werden beloond met een 
plaats in het college. Alles wat je aandacht geeft groeit. Ook dit cliché is waar. 
Inmiddels zijn we twee jaar verder. Gemeentebelangen is uiteen gevallen in vier fracties die vooral ruzie 
maken met elkaar maken en die hun wankele wethouder in het college laten spartelen. Zogenaamde politiek 
die zegt te luisteren naar wat de burger wil. Krampachtig wordt in de raad geprobeerd afspraken te maken 
over omgangsvormen. Dit idee wordt uiteraard tegengewerkt door de grootste mopperfractie. Ondertussen 
lopen veel inhoudelijke discussie en projecten vast omdat het college veel te weinig speelruimte krijgt.  

De Renkumse politiek is daarmee een voorbeeld voor wat er landelijk kan gaan  
gebeuren. Met andere woorden, wie wil weten hoe het de landelijke politiek 

komende jaren zal vergaan, doet er verstandig aan de Renkumse politiek  
goed in de gaten te houden. 

 
 
 
 

 

 

  

  

 

Contact 
Als fractie van D66 Renkum vinden we het belangrijk dat iedereen die dat wil door ons 
gehoord wordt, met ons mee kan denken en dat er ruimte is voor dialoog en debat. 
Zoek ons dan ook gerust op en laat ons weten wat er bij u speelt. We maken graag een 
afspraak om met elkaar in gesprek te gaan. 

 
Raadsleden 

Fedor Cuppen (fvz)  f.cuppen@d66renkum.eu  
Dorien Firet   d.firet@d66renkum.eu   
Hanneke Mijnhart    h.mijnhart@d66renkum.eu 

Commissieleden 
Peter Kraak    p.kraak@d66renkum.eu  
Lennart Santbergen  l.santbergen@d66renkum.eu 

Fractievolgers 
Rozemarijn van Spaendonck r.vanspaendonck@d66renkum.eu 
Fedde Makkinga   f.makkinga@d66renkum.eu 
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DemocratenRenkum 

@D66Renkum 

De eerstvolgende raadsvergadering is op woensdag 28 februari. 
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